

MINORITY SHAREHOLDERS WATCH GROUP

BADAN PENGAWAS PEMEGANG SAHAM MINORITI BERHAD
(Incorporated in Malaysia – Registration No.: 200001022382 (524989-M))

Astro Awani – April 18, 2022 **(A) Part 1**

Kenapa eksekutif tertinggi Serba Dinamik tidak didakwa? - MSWG



DEVANESAN: Mesej yang ingin dihantar ialah tidak sepatutnya ada sebarang timbang tara antara aktiviti haram dan kos sekatan. - Foto MSWG

KUALA LUMPUR: Demi kepentingan ketelusan, sebab harus diberikan mengapa keputusan dibuat untuk mengenakan kompaun kepada empat eksekutif tertinggi Serba Dinamik Holdings Bhd dan bukannya terus mendakwa bayaran mereka, menurut sebuah komentar.

Mengulas mengenai perkembangan terbaru di Serba Dinamik, Ketua Pegawai Eksekutif Kumpulan Pemantau Pemegang Saham Minoriti (MSWG), Devanesan Evanson berkata keputusan untuk mengeluarkan kompaun terhadap empat eksekutif itu telah menimbulkan pelbagai persoalan dan pendapat.

"Sebagai prinsip umum, jenayah tidak sepatutnya diselesaikan dengan bayaran. Pengawal selia selalunya mengenakan denda tiga kali ganda jumlah keuntungan haram (atau kerugian yang dielakkan) untuk memberi mesej bahawa mereka tidak akan membenarkan sesiapa mendapat keuntungan daripada aktiviti jenayah mereka.

"Begitu juga bagi langkah pencegahan tambahan, hukuman penjara juga dikenakan untuk membawa menyampaikan mesej ini. Mesej yang ingin dihantar ialah tidak sepatutnya ada sebarang timbang tara antara aktiviti haram dan kos sekatan," katanya.

Suruhanjaya Sekuriti Malaysia (SC) dalam satu kenyataan pada 13 April lepas berkata Serba Dinamik dan empat eksekutif tertinggi telah dikenakan kompaun sebanyak RM3 juta setiap seorang kerana mengemukakan penyata palsu yang melibatkan hasil RM6.01 bilion untuk tempoh kewangannya yang berakhir 31 Disember, 2020.

MINORITY SHAREHOLDERS WATCH GROUP

BADAN PENGAWAS PEMEGANG SAHAM MINORITI BERHAD
(Incorporated in Malaysia – Registration No.: 200001022382 (524989-M))

Astro Awani – April 18, 2022 **(A) Part 2**

Empat individu itu ialah Ketua Pegawai Eksekutif dan Pengarah Urusan Kumpulan, Datuk Dr Mohd Abdul Karim Abdullah, Pengarah Eksekutif, Datuk Syed Nazim Syed Faisal yang merupakan Ketua Pegawai Kewangan (CFO) dari Jun 2016 hingga pertengahan tahun 2020, CFO kumpulan ketika ini iaitu Azhan Azmi, dan Naib Presiden Akaun dan Kewangan, Muhammad Hafiz Othman.

Devanesan berkata dalam kes Serba Dinamik, SC telah menyatakan bahawa keputusan kompaun adalah hasil keputusan Pendakwa Raya untuk menerima representasi yang dibuat kepada Jabatan Peguam Negara oleh Serba Dinamik dan individu terbabit berhubung pertuduhan yang belum selesai di mahkamah.

Perlembagaan Persekutuan Perkara 145 (3) menyatakan bahawa Peguam Negara hendaklah mempunyai kuasa, boleh dilaksanakan mengikut budi bicaranya untuk memulakan, menjalankan atau menghentikan apa-apa prosiding bagi sesuatu kesalahan.

Sehubungan itu, Peguam Negara mempunyai budi bicara tunggal dan tidak terikat untuk mendakwa atau menghentikan pertuduhan terhadap individu atau syarikat yang dituduh. Demi kepentingan ketelusan, sebab harus diberikan mengapa keputusan dibuat untuk mengenakan kompaun dan tidak meneruskan pertuduhan.

Devanesan menegaskan bahawa kompaun adalah muktamad kerana ia membebaskan mereka yang dituduh daripada sebarang tindakan lanjut berhubung pertuduhan tersebut. SC mengambil arahan daripada Jabatan Peguam Negara sebelum mendakwa sesiapa dan setakat ini, SC mungkin diwajibkan untuk tidak meneruskan pendakwaan.

"Di sini juga perlu dijelaskan mengapa keputusan awal untuk meneruskan pertuduhan jenayah kemudiannya digantikan dengan kompaun. Sebab untuk ini juga harus dibuat secara telus.

"Demi kepentingan ketelusan, Jabatan Peguam Negara boleh menggunakan budi bicara dan menjelaskan sebab-sebabnya. Pertuduhan jenayah yang dihadapi empat eksekutif itu adalah di bawah Seksyen 369(a)(B) Akta Pasaran Modal dan Perkhidmatan (CMSA) dibaca bersama Seksyen 368(1)(b)(i) akta yang sama."

Ia membawa hukuman penjara maksimum 10 tahun dan denda maksimum RM3 juta jika sabit kesalahan.

SC mengenakan kompaun maksimum yang dibenarkan. SC telah menyatakan bahawa RM3 juta itu adalah jumlah maksimum kompaun yang dibenarkan di bawah Seksyen 369(a)(B) CMSA.

"Dalam menawarkan kompaun, seseorang mesti berhati-hati untuk tidak mencipta duluan yang berbahaya. Apa yang diperhatikan bahawa beberapa pertuduhan yang lebih rendah pada masa lalu tidak dikenakan kompaun tetapi diteruskan ke perbicaraan dengan hukuman penjara.

"Kita mesti mengambil kira mesej yang kita hantar kepada pasaran modal dan bakal pesalah. Jenayah tidak boleh diselesaikan dengan bayaran. Sekatan mesti berperanan sebagai penghalang yang mencukupi kepada bakal pesalah. Bagi setiap salah laku, mesti ada sekatan," katanya.

Devanesan berkata Jabatan Peguam Negara perlu membezakan dengan secukupnya kes Serba Dinamik daripada kes-kes lain pada masa depan dan menerangkan sebabnya dengan jelas dan itu sebabnya wujud keperluan untuk mengetahui sebab keputusan tersebut.

Beliau berkata bahawa Jabatan Peguam Negara kini mungkin dikekang daripada menerima representasi untuk kompaun dalam kes-kes akan datang di mana pertuduhan adalah lebih ringan kerana keutamaan yang ditetapkan.

MINORITY SHAREHOLDERS WATCH GROUP

BADAN PENGAWAS PEMEGANG SAHAM MINORITI BERHAD
(Incorporated in Malaysia – Registration No.: 200001022382 (524989-M))

Astro Awani – April 18, 2022 **(A) Part 3**

"Hakim melakukannya sepanjang masa apabila mereka membuat keputusan -- mereka mempunyai nisbah "decidendi" yang bermaksud 'sebab' atau 'rasional' dalam bahasa Latin untuk keputusan itu.

"Secara ringka, ia adalah sebab keputusan itu. Begitu juga bagi setiap penggunaan budi bicara harus disokong oleh sebab untuk membuat keputusan. Apa yang diperlukan mungkin adalah beberapa pembaharuan struktur. Kebijaksanaan mutlak semakin ketinggalan zaman. Ia digantikan dengan budi bicara yang bertanggungjawab.

"Semua budi bicara harus disesuaikan dengan akauntabiliti -- nisbah decidendi. Setiap penggunaan budi bicara hendaklah disokong oleh rasional untuk melaksanakan budi bicara tertentu.

Dalam kes Serba Dinamik, ramai pelabur telah mengalami kerugian -- mereka tidak akan mendapat menebus kerugian mereka, sekurang-kurangnya pada masa hadapan yang boleh dijangka. Ia sememangnya satu peristiwa yang menyedihkan bagi kebanyakan pemegang saham minoriti.

Devanesan berkata pelaksanaan budi bicara sama ada untuk mengenakan kompaun atau tidak untuk kesalahan berkaitan pasaran modal mempunyai implikasi yang meluas kepada pasaran modal, ia mungkin menghalang pembangunan pasaran modal yang adil dan teratur.

"Kita tidak keseorangan. Pasaran modal kita mestilah cukup menarik untuk pelaburan asing juga. Mesti ada kepastian tentang cara kita menangani sesuatu."